
Beskæftigelsesudvalget

Til: Beskæftigelsesministeren

Dato: 3. januar 2024

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

B 49
Forslag til folketingsbeslutning om at anerkende frisørers og bioanalytikeres skader i 
bevægelsesapparatet som arbejdsskader.
Af Victoria Velasquez (EL) m.fl.

Spørgsmål 2
Den forhenværende beskæftigelsesminister, Peter Hummelgaard, oplyste i svar på BEU 
alm del – spørgsmål 488, folketingsåret 2019-20, at der i perioden 2006-2020 var ble-
vet afvist 1.119 erhvervssygdomssager, hvor en ansat inden for skønheds- og hudpleje-
branchen, eller en ansat i en frisørsalon, havde anmeldt en muskel- eller skeletsygdom, 
hvilket svarede til, at 99,7 pct. af sagerne var blevet afvist. Er ministeren enig i, at den 
meget høje andel af afvisninger på frisørers anmeldelser af arbejdsskader i muskel- 
og skeletområdet potentielt kan betyde, at nogle frisører vælger ikke at anmelde deres 
arbejdsskade, og der derved eksisterer et mørketal?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Victoria Velasquez (EL).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Victoria.Velasquez@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Bjarne Laustsen
formand
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